
1 

 

OR.RG. 0002.25.2014-2018 

 

PROTOKÓŁ  NR XXV/2016 

z sesji Rady Gminy Zaniemyśl odbytej w dniu 24 października 2016r. 

w godz. od 16:00 do 18:05 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji w Zaniemyślu 

 

Na ogólną liczbę 15  radnych w sesji udział wzięło 15 radnych.  

 

W sesji udział wzięli: Wójt Pan Krzysztof Urbas, zastępca Wójta Pan Bogdan Schwanke, Sekretarz 

Gminy Pani Bożena Jaszkiewicz, Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Scheffler, Radca Prawny Pan 

Przemysław Barczyński, pracownicy Urzędu Gminy, pracownicy jednostek organizacyjnych, sołtysi, 

mieszkańcy gminy.  

 

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, sołtysów nr 2. 

 

Ad.1. Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Zaniemyśl Pani Alina Frąckowiak, 

Przewodnicząca powitała przybyłych na sesję radnych i gości. 

 

Ad. 3.  Stwierdzenie quorum Radnych 

na podstawie listy obecności i radnych obecnych na sali, stwierdzam, że w obradach uczestniczy                           

15 Radnych co stanowi liczbę wystarczającą do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Ad.4.  Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji tj. z dnia 26 września 2016r.  

uwag do protokołów nie zgłoszono, protokoły zostały przyjęte  

14 głosami „za”  

1 głosie „wstrzymującym się”  

0 głosie „przeciw”  

 

Ad.2. Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

3. Stwierdzenie quorum Radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji tj. z dnia 26 września 2016r. 

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2015/2016. 

6. Informacje Wójta Gminy. 

7. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy.  

8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 

2017, 

b) wysokości stawek podatku od nieruchomości,  

c) zwolnień z podatku od nieruchomości, 

d)  zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2016, 

e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl, 

f) ustalenia regulaminu określającego zasady i tryb korzystania ze świetlic wiejskich oraz ich 

wyposażenia, na terenie Gminy Zaniemyśl. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  
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10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zamknięcie sesji 

 

jak Państwo Radni zdążyliście zauważyć, że ppkt f) nie został wycofany z porządku obrad, bo jedną               

z przyczyn było to, że nie było rozmów ze sołtysami, dostałam wiadomość, że takie spotkanie 

odbędzie się wobec tego nie wycofałam tego projektu uchwały z porządku obrad  

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu, Pani 

Przewodnicząca, ja mimo wszystko składam wniosek o wycofanie z porządku obrad, dzisiejszej sesji, 

uchwały o ustalenie Regulaminu określającego zasady i tryb korzystania ze świetlic wiejskich oraz ich 

wyposażenia, na terenie Gminy Zaniemyśl, dlatego, że ustalenia nasze były zupełnie inne, tydzień 

temu spotkaliśmy się na wspólnym posiedzeniu Komisji i jednoznacznie ustaliliśmy, że sprawa 

Regulaminu będzie dyskutowana na sesji listopadowej, bez żadnych głosów sprzeciwu, w tym samym 

składzie prawie co dzisiaj, także,  

 

Przewodnicząca Rady Gminy ale głównym motywem było to, że nie było rozmów z Sołtysami 

 

Radny Wiesław Grobelny, Pani Przewodnicząca, z tego co wiem, było spotkanie w środę o godzinie 

12 – tej z Sołtysami, natomiast ja już w środę, o godzinie 10:30, otrzymałem harmonogram porządku 

sesji, tak, że, nie wiem kto tutaj decyduje, sytuacja dla mnie jest zupełnie zaskakująca, tak, że składam 

ten wniosek  

 

Przewodnicząca Rady Gminy bardzo proszę, czy ktoś z Państwa jeszcze uwagi ma, wobec tego 

przegłosujemy wniosek Pana Radnego o wycofanie z porządku obrad ppkt f) ustalenie Regulaminu 

określającego zasady i tryb korzystania ze świetlic wiejskich oraz ich wyposażenia, na terenie Gminy 

Zaniemyśl, 

głosowanie - kto jest za wnioskiem Pana Radnego, aby wykreślić z porządku obrad ten podpunkt, 

bardzo proszę o przegłosowanie, wobec tego  

6 Radnych było za wycofaniem projektu uchwały,                         

8  Radnych przeciw wycofaniu,  

1 Radny wstrzymał się od głosu 

 

ppkt f) ustalenie Regulaminu określającego zasady i tryb korzystania ze świetlic wiejskich oraz 

ich wyposażenia, na terenie Gminy Zaniemyśl pozostaje w porządku obrad 

 

Ad.5.  Informację o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2015/2016 przedstawiła  

Pani Marta Tomys, Dyrektor Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Oświaty, informacja stanowi 

załącznik nr 3 do niniejszego protokołu, pytań do przedstawionej informacji nie było 

 

Ad.6.  Informacje Wójta Gminy 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, informacje dzisiejsze rozpocznę od 

Zarządzenia, a było ono jedno, międzysesyjne, które zmieniało budżet roku 2016, Zarządzenie 

podpisałem 29 września 2016 roku, w którym dokonano przeniesień między paragrafami o kwotę 

500,00 zł  zabezpieczając środki na opłacenie podatku od towarów i usług; zabezpieczono środki 

własne w wysokości 2,00 zł na zakup urn wyborczych, tutaj takie małe doinformowanie, 

stwierdziliśmy, że zakupimy, dołożymy 2,00 zł. do tych środków, które otrzymaliśmy od Państwowej 

Komisji Wyborczej żeby odpowiednią ilość tych urn, niezbędnych do przyszłych wyborów zakupić                 
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i trzeba było dołożyć, bo ceny były takie, że trudno było po prostu, wydać te pieniądze z dotacji, chcę 

Państwu powiedzieć, że przygotowujemy się, oczywiście, że jak będzie Państwo uczestniczyć                      

w kolejnych wyborach to już będą urny przezroczyste, tak, że już w tym kierunku idziemy; zgodnie               

z potrzebami oświaty przeniesiono między rozdziałami i paragrafami kwotę 300,00 zł.; ponadto 

Wojewoda zawiadomił o zmianach w wysokości dotacji, co w tym Zarządzeniu zostało też ujęte, a 

mianowicie o zmniejszeniu dotacji celowej w łącznej wysokości 1.440,79 zł., kwota ta zmniejsza 

wysokość środków przeznaczonych na zwrot części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 

napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej przez producentów rolnych oraz na pokrycie 

kosztów postępowania w sprawie jego zwrotu; zwiększył Wojewoda plan dotacji celowej o kwotę 

1.312,40 zł., przeznaczona ona jest na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne lub 

materiały ćwiczeniowe oraz na sfinansowanie kosztu zakupu podręczników, materiałów edukacyjnych 

lub materiałów ćwiczeniowych w przypadku szkół prowadzonych przez osoby prawne inne niż 

jednostki samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne i poinformował o zmianach w przyznanych 

dotacjach celowych  na rok 2016, te pieniądze trafiają i są realizowane przez Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Zaniemyślu,  w następujących rozdziałach: 

- 85206 § 2030 zwiększenie o kwotę           11.069,00 zł; 

- 85295 § 2030 zwiększenie o kwotę        5.000,00 zł; 

- 85211 § 2060 zmniejszenie o kwotę     1.160.041,00 zł. (jest to Program 500+) 

kolejne informacje dotyczące mienia komunalnego Gminy Zaniemyśl, ogłoszony na dzień                       

14 października br. przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż nieruchomości położonej                             

w Zaniemyślu, w rejonie ośrodków wypoczynkowych przy jeziorze Raczyńskim, chodzi o działkę, o  

powierzchni 340 m2, zabudowanej domkiem letniskowym, zakończył się wynikiem negatywnym, 

wadium zostało wpłacone przez jedną osobę, która nie przystąpiła do przetargu, będzie ogłoszony 

kolejny przetarg, w ustawowym terminie, 27 września br. podpisałem Zarządzenie nr 159, w sprawie 

ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego, wykaz dotyczy sprzedaży działki położonej w miejscowości Łękno, o powierzchni  

1.731 m2, zabudowanej budynkiem magazynowym, cena została ustalona przez rzeczoznawcę na 

kwotę 73.000,00 zł., sprzedaż będzie zwolniona z podatku VAT, przetarg zostanie ogłoszony po dniu 

08 listopada br., Uchwała Rady Gminy w przedmiotowej sprawie została podjęta na sesji w dniu 27 

czerwca br., w dniu 03 października br. przeprowadzone zostały rokowania na sprzedaż samochodu  – 

śmieciarki, cena wywoławcza została ustalona na kwotę 1.200,00 zł., do uczestnictwa w rokowaniach 

stawiły się 3 osoby, w wyniku ich przeprowadzenia rokowań samochód został sprzedany za kwotę 

1.760,00 zł. netto plus należny podatek VAT w wysokości 23%, kolejne informacje w zakresu 

realizacji robót z tegorocznego budżetu, chciałem Państwa poinformować, że na dzień dzisiejszy, 

praktycznie realizujemy ostatnią inwestycję zapisaną w tegorocznym budżecie, a więc przebudowę 

ulicy Plażowej w Zaniemyślu, jest to utwardzenie całego zakresu plus oświetlenie uliczne, na dzień 

dzisiejszy oceniam, że  postęp robót  jest  ponad 50 do 60% mam  nadzieję, że Wykonawca do końca 

listopada, bo taka jest umowa,  uda mu się wykonać cały zakres, przypomnę, że jest tam dwóch 

Wykonawców,  jeden Wykonawca wykonuje utwardzenie całego tego odcinka, drugi Wykonawca 

usuwał kolizję, która jest usunięta ale też buduje oświetlenie uliczne tej ulicy, wartość tego zadania, 

przypomnę to jest 442 tysiące, ponad, złotych  brutto, i myślę, że nie ten  tydzień ale przyszły tydzień  

pokaże nam czy zamkniemy się w tej kwocie, bo jedną wielką niewiadomą  jest przepust, który 

Wykonawca ma przyłożyć na tym odcinku i jak go odkryje zobaczymy czy stan tych rur, w tym 

przepuście jest zadawalający, czy będzie można rury przełożyć, po prostu wyżej zgodnie z potrzebnym 

spadkiem itd., jeżeli będziemy analizować sytuację i  będziemy próbować jakiś inny sposób, a więc 

trzeba  będzie zakupić rury nowe  żeby móc ten przepust wykonać, to tyle jeżeli chodzi ul. Plażową,  

chcę Państwa  poinformować, że parę dni temu złożyliśmy wniosek, już na kolejny rok budżetowy,  o 

udzielenie dotacji z budżetu województwa wielkopolskiego na budowę dróg dojazdowych do gruntów 

rolnych, co roku wspomagamy się  środkami z Urzędu Marszałkowskiego, przypomnę, że w  przeszłym roku 

chcemy realizować drogę w Polwicy, złożyliśmy wniosek jeszcze na jeden odcinek, tak żeby był to  kilometr,  

bo założenia dotacyjne są, że jak jest kilometr  możemy otrzymać, zgodnie z warunkami itd. do 150 tysięcy, czy  
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będziemy wykonywać tą kolejną drogę okaże się jak poskładamy budżet, to wtedy Radzie konkretne 

rozwiązanie przedstawię, oczywiście biorę pod uwagę, że przygotowanie projektu zajmuje dość sporo czasu, 

prawie rok budżetowy, a więc mam pomysł, jak nam starczy pieniędzy, żeby to zrobić szybciej, a więc 

przygotować mały projekt i  wykonać pewien odcinek drogi poza Polwicą, jeszcze chcę Państwa poinformować, 

a  myślę, że wszyscy Państwo o tym wiedzą,  oficjalnie otworzyliśmy halę widowiskowo-sportową 28 września,  

zajęcia wychowania fizycznego rozpoczęły się zgodnie z harmonogramem, zaznaczam, że zgodnie                       

z  harmonogramem ustalonym przez Panią Kierownik Hali, od 3  października i też  łącznik między dwoma 

obiektami też został w tym  dniu otwarty, obecnie, jeżeli chodzi o kolejne inwestycje, a więc przyszłoroczne 

przygotowujemy intensywnie załączniki i wniosek do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich                           

o dofinansowanie na  kanalizację Śniecisk z budową jednej ulicy sieci, czy przebudową sieci wodociągowej,  

konkretnie chodzi o ulicę Kwiatową też w miejscowości Śnieciska, no i jak to o tym czasie, jak co roku,  trwają 

w tej chwili w Urzędzie, na razie, bo będziemy o tym rozmawiać z Wysoką Radą, intensywne prace nad 

przygotowaniem projektu budżetu na rok 2017, w okresie międzysesyjnym Zakład Gospodarki Komunalnej                 

w Zaniemyślu realizując  założenia budżetowe zakończył pracę przy uzbrajaniu  odwiertu nr 4 w stacji  

uzdatniania wody w  Zaniemyślu, Firma z Witaszyc  wykonała sterowanie automatyczne tej stacji,  oczywiście 

po wyłączeniu tego odwiertu do budynku, do całego uzdatniania wody, zamontowano sterownik programowy 

wraz ze szafą  sterującą, sondą hydrostatyczną  do studni głębinowej, sterowaniem automatycznym objęto 

następujące urządzenia: zestaw hydroforowy,  sondy hydrostatyczne,  dozownik podchlorynu i kolagulantu 

sprężarki, trzy sztuki pomp  głębinowych i czujniki ciśnienia,  całość tych prac,  związanych z wykonaniem 

automatyki,  to kwota 25 tys. zł. netto plus należny podatek VAT, oczywiście VAT Zakład sobie obliczy, tak, że 

koszt to jest 25 tys. zł., oczywiście tutaj chcę też dodać, że  stacja uzdatniania wody w  Zaniemyślu  wymaga 

jeszcze w dalszym ciągu dużo nakładów inwestycyjnych, remontów,  modernizacji, myślę, że już w  przyszłym 

roku będziemy analizować, przygotowywać odpowiednią dokumentację do realizacji, chcielibyśmy tą stację też  

wykonać, powiedzmy, porównywalnie do stacji w Polwicy czy wcześniej w Czarnotkach , w między czasie, a 

więc między sesjami Zakład zlecił Firmie z Prusinowa  wykonanie odcinka sieci wodociągowej, konkretnie 

chodzi odcinek długości 800 metrów, średnica rur fi 90 w miejscowości Jeziory Wielkie do posesji jednej 

rodziny, można tak powiedzieć, ale to jest dwadzieścia parę osób, tam mieszka, ta rodzina nie miała wody 

komunalnej, problemy mieli ze swojego odwiertu, żeby tą wodę pozyskać, tak, że, o tym Państwa też  

informowałem,  przygotowywaliśmy się, ten proces budowy, tego przyłącza się rozpoczął,  jeszcze trochę czasu 

potrzeba żebyśmy to wykonali, ale myślę, że w miesiącu listopadzie już będzie całość wykonana i ta rodzina 

będzie mogła korzystać już też z naszej wody komunalnej, w między czasie Zakład wykonał, tak jak zawsze,              

8 przyłączy wodociągowych nowych, 3 przyłącza kanalizacji sanitarnej na zlecenie mieszkańców Gminy, 

usuwał, oczywiście, awarie kanalizacji sanitarnej, tym razem w miejscowości Łękno, Zaniemyśl, w budynku 

garaży mieszczących się na terenie Zakładu Gospodarki Komunalnej  wymieniono 6 bram drewnianych na 

bramy płyty poliuratynowej, grubości 60 mm, osadzone w ramie stalowej, wykonano również zadaszenie na 

całej długości bramy, całkowity koszt wykonania tych bram to kwota 36.700,00 zł. netto, Szanowni Państwo nie 

znajdziecie tego oczywiście w budżecie Gminy, dotacji, bo Zakład wykonał to ze swoich wypracowanych 

środków w trakcie roku budżetowego, w między czasie też, Zakład odnowił elewacje zewnętrzną stacji 

uzdatniania wody w Czarnotkach, zakonserwował tynki preparatem unigrunt i pomalował farbą do konserwacji 

zewnętrznej, Zakład również, w między czasie, wymalował pomieszczenia, wewnątrz, szaletu miejskiego,                  

w Zaniemyślu,  ponadto jak zwykle Zakład wykonywał prace porządkowe, w tej chwili to sprzątanie, grabienie    

i wywóz liści, informacje z zakresu oświaty, w okresie międzysesyjnym podpisałem zarządzenie                    

w sprawie wyrażenia zgody na prowadzenie dzienników lekcyjnych w Szkole Podstawowej                         

w Zaniemyślu w formie elektronicznej, zgodnie z wnioskiem Pani Dyrektor Szkoły, placówka 

posiadała możliwości techniczne pozwalające na wprowadzenie i sprawne funkcjonowanie dziennika 

elektronicznego, który usprawni pracę nauczycieli i administracji Szkoły, umożliwi bieżący 

monitoring i systematyczną analizę danych oraz polepszy komunikację na linii szkoła – uczeń – 

rodzice, 13 października, jak co roku, obchodziliśmy Dzień Edukacji Narodowej, w tym roku 

uroczystość została zorganizowana przez Szkołę Podstawową w Zaniemyślu - w tej sali, Gminnego 

Ośrodka Kultury i Rekreacji, dla wszystkich nauczycieli i pracowników obsługi gminnych placówek 

oświatowych oraz emerytowanych pracowników oświaty, przybyło około 130 gości, program 

artystyczny uczniów został przygotowany przez Szkołę  Podstawową w Zaniemyślu, przez Panią 

Magdalenę Skopek oraz Panią Elżbietę Wojciechowską, pomocni w zorganizowaniu uroczystości byli 

również nasi harcerze, z okazji Dnia Edukacji Narodowej, jak co roku przyznałem nagrody, w tym 
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roku, za wysiłek włożony w rozwój edukacji oraz pracę z uczniami nagrodzone zostały Pani Katarzyna 

Słodzinka, Pani Anna Gogojewicz, Pani Danuta Brzezińska, Pani Katarzyna Kajdan, ważniejsze 

wydarzenia placówkach oświatowych, w okresie międzysesyjnym zorganizowano wyjazd 

integracyjny Noc Naukowców na Uniwersytet Przyrodniczy w Poznaniu, uczniowie wzięli udział w 

wykładzie i warsztatach na temat zdrowego żywienia, uczniowie wzięli również udział  w rajdzie 

rowerowym, którego celem było propagowanie aktywnego spędzania wolnego czasu i turystyki 

rowerowej, uczniowie Szkoły Podstawowej uczestniczyli w Sztafetowych Biegach Przełajowych, etap 

powiatowy, I miejsce zajęli chłopcy, II miejsce dziewczynki, finał wojewódzki,  uczniowie, a więc 

chłopcy naszej Szkoły Podstawowej zajęli XXV miejsce na 43 powiaty uczestniczące w tych biegach, 

uczniowie przygotowali i zaprezentowali przedstawienie z okazji Dnia Papieskiego pt. „Jan Paweł II. 

Bądźcie Świadkami Miłosierdzia”, uczeń klasy I, Adam Nadobnik zdobył wyróżnienie za udział w 

konkursie "Odblaskowy Pierwszak", organizatorem konkursu plastycznego było Starostwo Powiatu 

Średzkiego oraz Komenda Powiatowa Policji w Środzie Wlkp., od września chętni uczniowie co 

tydzień wyjeżdżają na basen, gdzie uczestniczą w zajęciach nauki pływania, Szkoła Podstawowa w 

Śnieciskach przystąpiła do programu edukacyjnego „Szkoła dziedzictwa. Wielokulturowość", 

organizatorem programu jest Centrum  Turystyki Kulturowej TRAKT w Poznaniu, instytucja kultury 

miasta Poznania, operator Bramy Poznania, celem programu jest rozwijanie edukacji na rzecz 

dziedzictwa  w Szkołach z wykorzystaniem kreatywnych metod dydaktycznych, uczennica klasy I 

Ewa Rajewicz, zdobyła wyróżnienie za udział w konkursie "Odblaskowy Pierwszak", 30 września 

2016 r. w Szkole odbył się "Światowy Dzień Tabliczki Mnożenia", Gimnazjum w Zaniemyślu, 30 

września odbył się rajd integracyjny dla klas I,                          z ogniskiem i wspólnymi zabawami, a 

Mistrzostwa Powiatu w Biegach Sztafetowych, wyniki były następujące, dziewczęta zajęły II miejsce, 

chłopcy - I miejsce i tym samym awansowali do Mistrzostw Wielkopolski,  i jeszcze Szkoła 

Podstawowa i Gimnazjum w Pigłowicach, 1 października odbył się Festyn Rodzinny na Pożegnanie 

Lata, 11 października uczniowie przyjechali do Zaniemyśla na Koncert z okazji Dnia Edukacji 

Narodowej dla nauczycieli - emerytów z terenu Gminy Zaniemyśl,                  z  tej okazji 13 

października w Szkole zorganizowana została uroczysta akademia, 12 października 2016 r. uczniowie 

Szkoły wzięli udział w koncercie w Katedrze Poznańskiej z okazji rocznicy jej poświęcenia, w dniach 

od 13 do 17 października uczniowie wzięli udział w obozie językowym, to tyle informacji, jeśli chodzi 

o oświatę, kolejne informacje, Szanowni Państwo, trochę bardziej skrótowo, o działalności Gminnego 

Ośrodka Kultury i Rekreacji, jak już Państwu wspominałem, 13 października odbyły się w tej sali, 

odbyła się Akademia z okazji Dnia Edukacji Narodowej, 19 października, w tej sali, odbyło się 

spotkanie par małżeńskich, które przeżyły ze sobą 50 lat, spotkanie oczywiście organizował Urząd 

Stanu Cywilnego ale Gminny Ośrodek Kultury pomagał w zorganizowaniu, przy okazji tego 

spotkania, jak zawsze zresztą, wręczyłem wszystkim jubilatom medale za długoletnie pożycie 

małżeńskie, przyznane przez Prezydenta Rzeczpospolitej Polskiej, w tym roku jubileusz 50 – lecia 

obchodziło piętnaście małżeństw, w naszej Gminie, w dniu wczorajszym, 23 października odbyła się, 

w tej sali, inauguracja roku kulturalnego 2016/2017, w trakcie rozpoczął nasz Zespół, od kilkunastu lat 

działający przy Gminnym Ośrodku Kultury, a więc Zespół LUTNIA, następnie odbyła się prezentacja 

krótka, tego co się w ciągu całego roku kulturalnego wydarzyło, w Gminnym Ośrodku Kultury, 

zamierzenia, krótkie na rok następny, w przyszłym roku trochę się zmieni, bo Państwo wiecie od 1 

stycznia już będzie działał tylko Gminny Ośrodek Kultury nie będzie dodatku Rekreacja, a na koniec 

zaśpiewała Pani Urszula Lidwin, która miała przyjemność poznać i współpracować  i śpiewała 

piosenki Pani Jarockiej, wydarzenia, które są przed nami to te najważniejsze, 11 listopada, odbędzie 

się tutaj, w tej sali, Akademia okolicznościowa z okazji Odzyskania Niepodległości, jest to już 98 

rocznica, na którą serdecznie zapraszam, 19 listopada, dla wszystkich – Każdy śpiewać może, a 24 

listopada  odbędzie się w tej Sali konferencja Zespołu Interdyscyplinarnego ds. przemocy, pozostałe 

zajęcia wywieszone na tablicy, ostatnie już, Szanowni Państwo informacje, ustawowe, można tak 

powiedzieć, do końca października powinienem Państwa poinformować o przeprowadzonej analizie 

oświadczeń majątkowych, zgodnie, oczywiście, z ustawą  z art. 24 ust. 6 pkt 12 o samorządzie 

gminnym dokonałem analizy oświadczeń majątkowych mojego zastępcy, Sekretarza, Skarbnika, 

Kierowników jednostek organizacyjnych Gminy oraz osób wydających decyzje administracyjne, bo te 

osoby składają na moje ręce oświadczenia majątkowe, do końca kwietnia 22 – osoby  złożyły takie 

oświadczenie majątkowe, a więc wszyscy, którzy powinni złożyć takie oświadczenie, złożyły, zostały 
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one przeanalizowane, a ksero tych oświadczeń zostały wysłane do, jak co roku, do Urzędu 

Skarbowego, które je także przeanalizował, 21 października otrzymaliśmy od Naczelnika Urzędu 

Skarbowego w Środzie Wielkopolskiej informację dotyczącą analizy przesłanych oświadczeń 

majątkowych, w których stwierdza, że w toku przeprowadzonej analizy uchybienia miały                            

w większości charakter formalny, a przedstawione wnioski powinny posłużyć do wyeliminowania 

nieprawidłowości w oświadczeniach majątkowych w latach następnych, w celu ograniczenia błędów 

organ podatkowy przypomina o prawidłowym określaniu w oświadczeniu tytułu prawnego do 

wykazanych nieruchomości, konieczności określenia w oświadczeniu miejsc położenia wszystkich 

nieruchomości w części A pkt II oświadczenia, przy czym liczba i kolejność ujawnionych adresów 

winna odpowiadać liczbie i kolejności nieruchomości wykazanych i przypomina również                                 

o konieczności zachowania terminu składania oświadczeń majątkowych przez kierowników jednostek 

organizacyjnych zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, bowiem w jednym przypadku 

oświadczenie winno być złożone w dniu upływu terminu powierzenia stanowiska, a w drugim 

przypadku w terminie 30 dni od dnia powołania na stanowisko, z tymi osobami zostały 

przeprowadzone rozmowy i tych uchybień nie będzie, jednocześnie chcę też Państwa poinformować, 

że moje oświadczenie majątkowe zostało wysłane, tak jak co roku, do Wojewody, który 

przeanalizował, oczywiście łącznie z kopia PIT, przeanalizował moje oświadczenie i 30 września 

poinformował mnie, że w oświadczenie majątkowe wraz z kopia PIT złożyłem w terminie i nie 

stwierdził w nim nieprawidłowości, to tyle z informacji, które chciałem Państwu przekazać na 

dzisiejszej sesji, dziękuję 

 

Przewodnicząca Rady Gminy czy są pytania do przedstawionej informacji, nie widzę, wobec tego 

przechodzimy do punktu siódmego 

 

Ad. 7. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy 

nie ma pytań, wobec tego przechodzimy do punktu następnego, punktu ósmego 

 

Ad.8. Podjęcie uchwał: 

 

8a) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2017 przedstawiła Pani Dorota Tomaszewska, Gminna Komisja Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego uchwała Nr XXV/164/2016 została podjęta przy 

15 głosach „za”  

0 głosie „wstrzymującym się”  

0 głosie „przeciw”  

co stanowi załącznik  nr 4  do niniejszego Protokołu 

 

8b) w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości przedstawiła Pani Agnieszka Scheffler, 

Skarbnik Gminy 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego uchwała Nr XXV/165/2016 została podjęta przy 

15 głosach „za”  

0 głosie „wstrzymującym się”  

0 głosie „przeciw”  

co stanowi załącznik  nr 5  do niniejszego Protokołu 

  

8c) w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości przedstawiła Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik 

Gminy 
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uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego uchwała Nr XXV/166/2016 została podjęta przy 

15 głosach „za”  

0 głosie „wstrzymującym się”  

0 głosie „przeciw”  

co stanowi załącznik  nr 6 do niniejszego Protokołu 

 

10 – cio minutowa przerwa 

 

8d) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2016 przedstawiła Pani Agnieszka 

Scheffler, Skarbnik Gminy 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego uchwała Nr XXV/167/2016 została podjęta przy 

14 głosach „za”  

1 głosie „wstrzymującym się”  

0 głosie „przeciw”  

co stanowi załącznik  nr 7  do niniejszego Protokołu 

 

8e) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl przedstawiła Pani 

Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego uchwała Nr XXV/168/2016 została podjęta przy 

14 głosach „za”  

1 głosie „wstrzymującym się”  

0 głosie „przeciw”  

co stanowi załącznik  nr 8  do niniejszego Protokołu 

 

8f) w sprawie ustalenia Regulaminu określającego zasady i tryb korzystania ze świetlic wiejskich oraz 

ich wyposażenia, na terenie Gminy Zaniemyśl przedstawił Pan Ryszard Gaffling-Gierczyński, 

Kierownik Referatu Infrastruktury 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu Pani 

Przewodnicząca, Regulamin można podsumować, w moim mniemaniu, jako niespójny, niezrozumiały, 

nielogiczny, zabija inicjatywy społeczne, proszę Państwa, powołujecie się w Regulaminie na pojęcie 

statutu sołectwa jako czynności statutowe sołectwa, szukałem statutu sołectwa, jakoś nigdzie nie 

znalazłem, tak, że to jest pierwsza taka drobna nieścisłość, dalej, wyposażenie świetlicy, Państwo się 

powołujecie na własność tego wyposażenia, a z tego, proszę Państwa, co jest mi wiadomo                            

w większości np. świetlicy położonej w Lubonieczku większość majątku jest majątkiem mieszkańców, 

jest zakupiona z darowizn, jest zakupiona ze zbiórek różnych organizowanych na rzecz świetlic i to 

jest majątkiem mieszkańców nie Gminy, Gmina za nie zapłaciła złotówkę, kolejna sprawa, która mnie 

intryguje to zawsze, nie znam statusu prawnego, świetlice były remontowane z funduszy europejskich 

i cały czas była mowa, że nie powinniśmy je wynajmować i nie powinny przynosić dochodu, może 

okres karencji się skończył, tak, że prosiłbym o informację również na ten temat, dalej, proszę 

Państwa, gospodarz świetlicy, którym do tej pory był Sołtys i Rada Sołecka sprawdzał się znakomicie, 

przynajmniej tak, gdzie moja wiedza jest, świetlice funkcjonowały za poprzednich Sołtysów                          

i obecnych dobrze, nie słyszałem jakiś głosów negatywnych, Państwo proponujecie Regulamin,                    

w którym Sołtys i Rada Sołecka sprowadzona zostaje do roli „chłopca na posyłki” , który ma być na 

usługach Gminy, użytkowników, wynajmujących i nie dostaje żadnych instrumentów zarządzania 
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świetlicą i aktywizowania środowiska lokalnego, zadania, rozdział drugi, punkt trzeci, do obowiązków 

gospodarza świetlicy należy, tu Państwu wymienię, bo nie czytaliśmy całego Regulaminu, do 

obowiązków do gospodarza świetlicy czyli Rady Sołeckiej i Sołtyska należy sprawowanie nadzoru nad 

mieniem i działalnością świetlicy,  utrzymanie stałego kontaktu z Urzędem Gminy w Zaniemyśl, 

dbałość o czystość świetlicy i jej wyposażenia, dbanie o ład i porządek terenu przyległego do 

świetlicy,  udostępnienie świetlicy zgodnie z zapotrzebowaniem, zgłaszanie administratorowi świetlicy 

usterek, a także szkód wyrządzonych przez korzystających, tak, że świetlice mają zarabiać, a dochód 

jest dochodem Gminy,  nie wiadomo na co zostanie przeznaczony, w tym Regulaminie nie 

uwzględniono wielu nieodpłatnych działań, które podejmowali mieszkańcy na rzecz swoich świetlic,  

mam na myśli tutaj np. pozyskiwanie opału do kominka, opalanie świetlicy, drobne naprawy, kto to 

teraz będzie robił i za czyje pieniądze, nie jest to określone, kolejna sprawa, wynajem świetlicy wg 

Regulaminu, dokonuje Wójt, który może zwolnić z opłaty za wynajem ale wszyscy są zobowiązani do 

zapłaty za wodę, gaz, ścieki, odpady, jakie to ma być źródło finansowania tych opłat, bo to już 

mówiliśmy na wspólnym posiedzeniu Komisji, jest bal dla dzieci, przyjeżdżają wszyscy, kto będzie 

płacił za te elementy, które zostały ujęte w Regulaminie do zapłaty, z tym się wiąże jeszcze duża 

nieścisłość, bo, proszę Państwa, z jednej strony mamy tak, Wójt może wyrazić zgodę na zwolnienie              

z opłaty za wynajęcie świetlicy wiejskiej, na zorganizowanie zabawy, spotkań i imprez 

organizowanych przez radę Sołecką, osoby wynajmującej świetlicę są jednak zobowiązane do 

pokrycia kosztów zużycia energii elektrycznej, wody, gazu oraz kosztów odprowadzenia ścieków                    

i usuwania odpadów komunalnych, rozdział czwarty mówi tak, że Gmina ponosi koszty utrzymania 

świetlic w zakresie remontów i modernizacji, ogrzewania, dostaw energii elektrycznej, wody, odbioru 

ścieków i odpadów komunalnych, utrzymania terenu zielonego przyległego do świetlicy wiejskiej, to 

są ™e dwa punkty, które się wykluczają, tak, że, proszę Państwa, w mojej ocenie ten Regulamin jest 

przedsięwzięciem ograniczającym rolę Sołtysów, którzy mają świetlice wiejskie i prowadzą ożywioną 

działalność społeczną w swoich środowiskach, to jest kolejny instrument zniechęcający do robienia 

czegokolwiek  a zaspakajania potrzeb mieszkańców w zakresie upowszechnienia idei samorządowej   

w tym działanie i rozwoju jednostki pomocniczej jakimi są sołectw, są dla Pana, Panie Wójcie chyba 

niezrozumiałe, zacytuje art. 7 ustawy o samorządzie gminnym – zaspakajanie zbiorowych potrzeb 

wspólnoty należy do zadań własnych Gminy w szczególności zadania własne obejmują sprawy 

wspierania i upowszechniania idei samorządowej w tym tworzenie warunków do działania i rozwoju 

jednostek pomocniczych i wdrażania programów pobudzających aktywność obywatelską, chce dodaj 

jeszcze, proszę Państwa, że ten Regulamin do każdej świetlicy może powstać w tym sołectwie, w 

którym się ona znajduje i można go zaproponować w Gminie i zaproponować Radnym do 

zaakceptowania ale to niestety wymaga umiejętności rozmowy z ludźmi, dziękuje bardzo  

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Wójtowi, proszę Państwa, może rozpocznę, chyba ten 

rok, początek roku, temat został wywołany na sesji Rady Gminy, wydawało mi się, że do tej pory, co 

mieliśmy, dobrze funkcjonuje, tak jak Pan Radny Grobelny to stwierdził dzisiaj, ale okazało się po 

wystąpieniu Pani Sołtys Lubonieczka, że nie, chociaż mieliśmy świadomość, że, co ustawa zapisuje, 

co ustawodawca zapisał, jak to wygląda, no i skoro była taka dyskusja, negatywna, na temat tych 

działań, co do tej pory były, a teraz Pan Radny Grobelny przedstawia, że było bardzo dobrze, a 

okazało się na tamtej sesji, nie wiem, nie będę wracał, że źle to wszystko funkcjonuje, to należy 

wrócić, dlatego przygotowaliśmy Regulamin korzystania ze świetlic, no trudno by było żeby 

Regulamin, oczywiście w części, on może być, powiedzmy dla każdego sołectwa uchwalany inny, ale 

myślę, że na Gminie Zaniemyśl Regulamin powinien być jeden, dodatkowe zapisy Regulaminu przy 

każdym sołectwie można też, ewentualnie, wewnętrznie sobie, czy Rada Sołecka, czy mieszkańcy 

dopisać, ale Regulamin powinien obowiązywać jeden, tak samo jak uchwała o podatkach, dla 

wszystkich, niezależnie kto jest jakim podatnikiem, itd. też powinien obowiązywać w Gminie 

Zaniemyśl równa uchwała odnośnie podatków, nie wszystko może zapisałem, zanotowałem, ale chcę 
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się tutaj odnieść do spraw przychodów, oczywiście, trzy świetlice zrealizowaliśmy przy pomocy 

środków unijnych, na początku też, oczywiście mieliśmy informacje, że przy udziale środków 

unijnych, przy modernizacji, remoncie itd., nie może być przychodów, następnie Urząd 

Marszałkowski zmienił te zapisy i dostaliśmy informacje, że przychody mogą być generowane tych 

obiektów, gdzie zostały one wyremontowane ze środków Unii Europejskiej w okresie trwałości 

projektu, a więc pięć czy sześć lat, bo tak to jest, bo pięć lat kalendarzowych, sześć nieraz, jeżeli 

chodzi o upływ czasu, bo okres pięcioletni zaczyna się od płatności i od początku następnego roku, do 

wysokości 50% kwoty dofinansowania ze środków UE, tak, że tutaj nie ma żadnego zagrożenia, że 

przekraczamy jakieś przepisy związane z tym, że niektóre obiekty jeszcze nie jest ten okres pięcioletni 

zakończony, takie wątpliwości mieliśmy, przede wszystkim, z tą salą, Gminnego Ośrodka Kultury              

i Rekreacji, że też na początku nie można było mieć przychodów, potem okazało się, że możemy mieć 

przychody ale do 50% w okresie zachowania trwałości projektu, mogą być przychody, dlatego ta sala 

też jest przez Panią Dyrektor wynajmowana i pobierana opłata, kolejne stwierdzenie, jest to 

sprzeczność Panie Radny, bo z jednej strony Pan mówi tak – brak określenia kto będzie ponosił koszty 

utrzymania świetlic, na początku Pan tak powiedział, a następnie przeczytał Pan, może nie wiem czy 

w całości, rozdział czwarty, który wyraźnie określa kto będzie ponosił koszty, ja Państwu pozwolę 

sobie to przeczytać 

Finansowanie świetlic 

1. Środki uzyskane z wynajmu świetlic stanowią dochód Gminy.  

2. Utrzymanie świetlic wiejskich finansowane jest bezpośrednio z budżetu Gminy, może 

być również finansowane z udziałem środków pochodzących z Funduszu Sołeckiego, bo 

fundusz sołecki jeżeli tworzymy itd., dopuszcza to, że z funduszu sołeckiego może być 

finansowanie utrzymania świetlic.  

3. Gmina ponosi koszty utrzymania świetlic w zakresie:  

1) remontów i modernizacji,  

2) ogrzewania, dostaw energii elektrycznej, wody,  

3) odbioru ścieków i odpadów komunalnych,  

4) utrzymania terenu zielonego przyległego do świetlicy wiejskiej 

Gmina z budżetu będzie ponosiła wszelkie koszty związane z utrzymaniem świetlic, tu jest chyba, Panie Radny 

Grobelny, no wyraźnie napisane, chyba, że Pan ma jeszcze coś do dodania, jest dyskusja nad Regulaminem 

może Pan dodać jakiś jeszcze punkt 

głos zabrał radny Wiesław Grobelny, Panie Wójcie to niech Pan przeczyta rozdział trzeci, punkt dziesiąty, 

cały też proszę 

głos zabrał Wójt  

Wójt może wyrazić zgodę na zwolnienie z opłaty za wynajęcie świetlicy wiejskiej na 

zorganizowanie zabawy tanecznej, spotkań i imprez organizowanych przez Radę Sołecką. 

Osoby wynajmujące świetlice są jednak zobowiązane do pokrycia kosztów zużycia energii 

elektrycznej, wody, gazu oraz kosztów odprowadzenia ścieków i usuwania odpadów 

komunalnych 

są dwie rzeczy zawarte w tym punkcie, Szanowni Państwo, Rada Sołecka czy mieszkańcy organizują sobie 

spotkanie w świetlicy, za wszystko płaci budżet Gminy, zabawę organizujemy, sobie, w sołectwie, za wszystko 

płaci budżet Gminy, ale osoby prywatne, nawet z danego sołectwa robią sobie w świetlicy imprezę, typu 

imieniny, czy wynajmują świetlicę na wesele, chrzciny czy inne imprezy okolicznościowe, zobowiązane są 

pokrywać koszty mediów i uiścić opłatę za wynajęcie świetlicy, opłata jeszcze nie jest określona przeze mnie, 

czekam, Szanowni Państwo na tę uchwałę, a jeśli Państwo podejmiecie tą uchwałę w Zarządzeniu określę, 

mając oczywiście na uwadze, głos sołtysów, itd., jaka będzie stawka za wynajęcie świetlicy dla osób tych, 

którzy chcą sobie zorganizować jakąś rodzinną imprezę rodzinną i nie tylko, wtedy wszystko określę, tak, że tu 

są dwie rzeczy zawarte w tym punkcie 
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Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnej Justynie Dąbrowskiej, wydaje mi się, że powinno 

być sprecyzowane, że skoro Rada Sołecka organizuje jakąś imprezę to jest to impreza wolna od wszelkich opłat, 

prywatne wynajęcie podlega opłacie i to opłacie za ścieki, za prąd, za wodę a także za wynajem 

głos zabrał Wójt, Szanowni Państwo, ja ten zapis punktu dziesiątego tak rozumiem jak przed chwilą 

przedstawiłem, jeżeli Państwo, a szkoda, że nie było takiej dyskusji jak cała Rada się spotkała, bo Pan Radny 

Grobelny zamknął dyskusję, proszę przedyskutować z Sołtysami, i przedyskutowali, mogliście Państwo też 

przedyskutować pewne treści zapisu, bo akurat punkt dziesiąty, jak Państwo widzicie, nie został zmieniony, 

mogliście Państwo, ewentualnie, treść tego punktu dziesiątego też zmienić,  

głos zabrał radny Wiesław Grobelny, Pani Przewodnicząca, bo Pan Wójt, nie zgadzam się absolutnie z Pana 

co Pan w tej chwili mówi, Pan manipuluje informacją, nie Pan Grobelny zamknął tylko zamknęliśmy dyskusję, 

która się toczyła, ponieważ stwierdziliśmy, że porozmawiamy ze swoimi Sołtysami, pomyślimy jak to zrobić, 

sama Pani Przewodnicząca Rady powiedziała, że mamy jeszcze sesję listopadową, na której możemy spokojnie 

problem rozstrzygnąć, na Pańską odpowiedź, Pańska odpowiedź znowu jest bardzo długa ale nic nie daje, ja się 

pytam jedno, czy mamy statut sołectwa, czy jest określony statut sołectwa, na który jest powoływany, to proszę 

mi go dostarczyć, bo ja szukałem  w Internecie, nigdzie go nie mogłem znaleźć i druga sprawa wyposażenia, 

czy Państwo uzgadnialiście z sołectwem czy wyposażenie podlega Regulaminie, mówicie również Państwo                  

o niewypożyczaniu np. krzeseł, stołów, ja nie widzę powodu żeby to ograniczać, bo przecież ludzie krzesłami 

nie rzucają jak wypożyczają, nie wiem czym Państwo się kierujecie, tak, że to są konkretne pytania, które 

mamy, to nie można moim zdaniem powoływać Regulamin i wszystko załatwiamy, uważam, że jest to problem 

otwarty i należy tą dyskusję przesunąć na następną sesję, mamy czas porozmawiania w konkretnych sołectwach 

o problemach jakie mają Sołtysi i wówczas będziemy mogli podjąć decyzję, ja proponuje odrzucić  

Przewodnicząca Rady Gminy proszę poinformować czy taki statut w sołectwach istnieje, dotyczący właśnie 

wyposażenia świetlic, obecne wyposażenie świetlic 

głos zabrała Pani Bożena Jaszkiewicz, Sekretarz Gminy każde sołectwo ma swój statut   

głos zabrał Wójt, Szanowni Państwo, odnośnie wyposażenia, oczywiście taka jest prawda, że wyposażenie po 

wyremontowaniu, a nawet przed remontem tworzyło się tych świetlic, to nie było za mnie, to było już 

wcześniej, przy wynajmowaniu tych świetlic, w tej formie co było do tej pory, co się Pani Sołtys Kołackiej nie 

podobało, dlatego to wprowadzamy, bo tak to też było, a więc z Sołtysami uzgadnialiśmy, że po 

wyremontowaniu nie mamy Regulaminu tego co jest przed Państwem w formie uchwały Rady, Państwo macie 

świetlicę, Państwo możecie dla swoich mieszkańców, nie tylko wynajmować i z przychodów realizujecie 

utrzymanie plus z tych przychodów zwiększacie wyposażenie w postaci zastaw itd., jeżeli będzie przyjęta 

uchwała to myślę, że spiszemy sobie z natury w tych świetlicach gdzie coś jest, co się znajduje, i to będzie 

służyło w dalszym ciągu mieszkańcom danego sołectwa, głównie w 90% czy w 10% będzie służyło całe to 

wyposażenie, nie tylko stoły, krzesła ale to co się znajduje na zapleczach, a więc te wszystkie rzeczy 

wypracowane z przychodu i przez mieszkańców, tu muszę oddać, że mieszkańcy też dużo przyłożyli się z swoją 

pracą itd., do wyposażenia tych świetlic, Szanowni Państwo, ja nie chcę wam zabierać, mieszkańcom sołectw, 

sołectw tych świetlic, po prostu ja tych przepisów, skoro to zostało na sesji tutaj powiedziane na początku roku, 

musimy dostosować do obowiązujących przepisów, zdawałem sobie, Szanowni Państwo, jak tu dzisiaj stoję, że 

to co było u nas, akceptowane, poza tym wyjątkiem, tak, nie jest tak jako to powinno być, i chcemy to teraz po 

prostu wyprostować, zgodnie z przepisami, ja na pewno, Szanowni Państwo, nie będę brał od mieszkańców za 

spotkanie, czy nie będę chciał żadnych pieniędzy, tylko w jakiś sposób trzeba to zapisać, te świetlice są dla 

mieszkańców sołectw, i myślę, że nie tylko, bo inni też będą z nich korzystali, ale jeżeli będzie impreza, o której 

wspominałem no myślę, że te środki powinny do nas wpływać, do budżetu, my te środki i tak odwrotnie 

przekażemy na utrzymanie tych świetlic, my do tej pory, Szanowni Państwo, nie mieliśmy ze świetlic żadnych 

przychodów a ponosiliśmy koszty, chociażby, przeglądy, pewne wymiany itd., też z budżetu ponosiliśmy jakieś 

koszty, teraz będą nieokreślone przychody i na pewno te przychody, chociaż chciałbym żeby wystarczyły, na 

wszystkie sprawy utrzymaniowe, i te wszystkie potrzeby, które są w danej świetlicy zgłaszane przez 

mieszkańców, przez Sołtysa czy przez Radę Sołecką, Pan, Panie Radny powiedział, tak, że Sołtysów obarcza 

się, no tak, a komu mamy dać te świetlice, Sołtysom i Radom Sołeckim do dyspozycji, oni zostali wybrani przez 

mieszkańców sołectwa, tak, oczywiście, jeszcze jest pytanie dalsze, bo poza odpłatnością, myślę, że                             

w zarządzeniu, też za tą pracę uwzględnię wynagrodzenie, w swoim zarządzeniu za przyjmowanie                                 

i podpisywanie umów, odbiór, powiedzmy, po imprezie  itd., będzie przewidziane wynagrodzenie, nie                        

w uchwale Rady, bo przepisy tego nie określają, że to Rada Gminy ma określić, tylko Wójt swoim 

zarządzeniem i to będzie wprowadzone, oczywiście spotkam się z tymi Paniami, bo tak to jest, że akurat te 

świetlice, gdzie są wynajmowane i najwięcej pracy jest, to się spotkam i ustalimy jakąś kwotę, jako 
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rekompensatę za utracony czas i prace związane z wynajmowaniem świetlic, ale to dopiero po uchwale, 

dziękuję  

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Leszkowi Hypkiemu, chciałbym się 

odnieść do zarzutów, do dziesiątego, jak Pan Radny twierdzi, że tu jest nieczytelnie, a tu jest napisane 

dość czytelnie, że Rady Sołeckie są zwolnione a osoby nie i to wszystko, druga kwestia, z Panią Sołtys 

z Lubonieczka  zburzyliście ten cały ład, który do tej pory na innych sołectwach działał i było dobrze, 

wszyscy byli zadowoleni, ale Pan z uporem „maniaka” chciałeś zmian, a dzisiaj Pan przyznał, że to co 

jest wprowadzone to jest niedobre, bo się obarcza Sołtysów, bo kto będzie to robił, bo za co itd., no 

więc niech się Pan określi co Pan chce, a może wrócić do tego co było, Pani Sołtys chyba nie zdawała 

sobie sprawy z powagi bycia Sołtysem i sprawowania funkcji, wydaje mi się, że ją przerosły 

możliwości i to wy zburzyliście porządek, który dobrze działał na innych sołectwach, dziękuję 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny, Panie Radny Hypki ja gratuluje Panu znajomości sytuacji               

w Lubonieczku i w Czarnotkach, ja tam mieszkam, jestem codziennie, Pan chyba te informacje z targu 

przywozi czy skądś, nie zna tej sytuacji, a to co Pan mówi z tym „maniaku” to niech się Pan wstrzyma, 

bo wie Pan, to już jest określenie bulwersujące troszeczkę, tak, że, wie Pan, nie jestem 

przyzwyczajony do rozmów z takimi epitetami, tak, że ja bym bardzo prosił o zakończenie                            

i głosowanie    

głos zabrał Radny Leszek Hypki, jeszcze się wypowiem, bo tak Pan mówisz, jestem na tych sesjach               

w różnych sytuacjach i po prostu  dochodzę do wniosku, że Pan jesteś takim Radnym „nie bo nie” 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Sołtys z Lubonieczka, Szanowni Państwo, Panie 

Wójcie ja mam do Pana pytanie, nie wiem dlaczego Pan uważa, że mnie się coś nie podobało, bo 

pewnie wie Pan, że do tego rachunku, wrócę do tego rachunku nieszczęsnego, za wodę, który 

otrzymałam na sesji Rady Gminy, wystawiony na Urząd Gminy, który to ja miałam zapłacić, 

opiewający na kwotę 150,00 zł., to chyba ja zrobiłam przysługę w tej chwili Państwu, że ja tego 

rachunku nie zapłaciłam, bo myślę, że to było niezgodne z prawem, przede wszystkim, natomiast 

wracając do tego Regulaminu, który powstał, Szanowni Państwo, to zebranie w sprawie tego 

Regulaminu to była czysta fikcja, we wtorek otrzymaliśmy wiadomość, że w środę jest spotkanie o 12 

– tej, no niestety wszyscy mamy jakieś zajęcia, ok, poszliśmy na spotkanie, cóż się okazało, 

dostaliśmy ten Regulamin i Pani Monika Niemier powiedziała nam, że, proszę, słucham propozycji, 

jakich propozycji, się pytam, bez konsultacji z Radą Sołecką, w moim sołectwie jest grupa osób 

odpowiedzialnych za funkcjonowanie tej świetlicy, w tej chwili chce zrezygnować, bo o niczym nie 

wiedzą, nie mieliśmy możliwości przedyskutowania tego z nikim, może znaleźlibyśmy jakieś inne 

rozwiązania, może moglibyśmy coś dopowiedzieć, ale tak z marszu, sami pozostawieni sobie, co 

mieliśmy na tym zebraniu powiedzieć, powiem tak, mamy sprzątać wokół świetlicy, za co mamy 

kupić środki czystości, koszenie dotychczasowego placu zabaw, koszenie przy świetlicy, w jednym 

punkcie jest mowa, przy finansowaniu świetlic wiejskich, że zajmuje się tym Urząd, a w punkcie, 

chyba, bodajże, drugim, jest mowa, że robi to gospodarz, Sołtys, dlaczego gospodarzem świetlicy musi 

być Sołtys i Rada Sołecka, dlaczego nie może być Sołtys i ktoś z Urzędu Gminy, dlaczego 

odpowiedzialność znów musi spadać na nas, proszę Państwa, w Lubonieczku jest kominek, 

przychodzi, idzie zima, w tym kominku trzeba palić trzy do cztery razy w tygodniu, kto to ma robić, 

ja, nikt mi tego nie będzie robił, ponieważ pieniądze, które mieliśmy do tej pory służyły integracji, 

myśmy się spotykali, myśmy robili imprezy, baliki, Dni Kobiet, pikniki rodzinne, staraliśmy się, w tej 

chwili nikt nie przyjdzie, nawet posprzątać, bo każdy się już „wypiął”, bo każdy powiedział, po co ja 

mam tam iść, skoro nic dla sołectwa nie zostanie, bo przysłowiowych, proszę Państwa, szklanek                   

i talerzyków to my mamy dużo i Pani Monika tutaj wyraziła się jasno, szukajcie sobie sponsorów 

radźcie sobie sami, na tym nie polega tak być nie powinno, czemu to zebranie miało służyć,  

głos zabrał Wójt, Szanowni Państwo, wybaczcie Państwo ale nie byłem na tym spotkaniu z sołtysami, 

gdyż miałem inne obowiązki, akurat była uroczystość 50-lecia ślubu w tym samym czasie co Pani 

Monika, nieobecna dzisiaj i nie wiem kiedy wróci, bo też starała się, to był jej obowiązek żeby 

przygotować ten Regulamin i jest dzisiaj po operacji i mam nadzieję, że jak najszybciej wróci do 

pracy, chciała dokończyć przygotowanie tego Regulaminu, w ubiegłym tygodniu była jeszcze w pracy 
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i chciała się spotkać, odnośnie treści przekazanej przez Panią Sołtys nie chcę się wypowiadać, co Pani 

Monika na tym spotkaniu powiedziała do was, bo nie byłem, nie będę się do tego odnosił w każdym 

bądź razie, powiem tak Pani Sołtys, jeszcze raz powtórzę, koszty utrzymania świetlic w Gminie 

Zaniemyśl będzie ponosił od 1 stycznia budżet Gminy Zaniemyśl, i tak to jest zapisane, Szanowni 

Państwo, dla mnie jest sprawa jasna, muszę znaleźć pieniądze na koszty utrzymania świetlic, muszę 

znaleźć koszty na wykoszenie i to jest też dodane, na tym spotkaniu, terenu przyległego i znajdziemy                

i będą pieniądze na środki do sprzątania, no myślę, że to wszystko jest ujęte, odnośnie statutów, Panie 

Radny Grobelny, na stronie internetowej naszej Gminy, w BIP-ie jest uchwała z 2004 roku odnośnie 

statutu wszystkich sołectw, oczywiście nie wiem dlaczego, na pewno będą poszczególne statuty,                   

w zbiorze będą, ale wszystkie statuty uchwałą Rady Gminy, statuty sołectw, a więc 18 –tu zostały 

przyjęte w roku 2004, i w BIP-ie na tej stronie to wszystko jest Panie Radny, nie wiem jak Pan szukał, 

oczywiście nie ma treści, w każdym bądź razie  treści tych statutów  będziemy starali się jak 

najszybciej, żeby były one też upublicznione, w każdym bądź razie uchwała o statutach wszystkich 

sołectw jest, to tyle Pani Przewodnicząca 

 

skończyliśmy dyskusję nad projektem uchwały, przystępujemy do głosowania 

 

w wyniku głosowania jawnego uchwała Nr XXV/169/2016 została podjęta przy 

8 głosach „za”  

1 głosie „wstrzymującym się”  

5 głosach „przeciw”  

1 Radny nieobecny w czasie głosowania 

co stanowi załącznik  nr 9  do niniejszego Protokołu 

 

głos zabrał Wójt, Szanowni Państwo, po podjęciu tej uchwały czuję się zobowiązany, oczywiście i dziękuję 

Wysokiej Radzie za podjęcie, jak tu dzisiaj, w tym miejscu stoję, Szanowni Państwo, w najbliższym czasie jak 

tylko Wojewoda, musi wydrukować w Dzienniku Urzędowym, Uchwałę, jaka będzie obowiązywała, na pewno 

będę wsłuchiwał się w sołtysów, Rady Sołeckie i ewentualnie, jak będzie potrzeba, w mieszkańców żeby 

doprecyzować od 1 stycznia funkcjonowanie naszych świetlic, będziemy rozmawiać, będziemy uszczegóławiać 

nie da się w przepisie, w formie uchwały, wszystkiego zawrzeć, tak samo ustawodawca określa ustawą pewne 

zadania własne Gminy, ale szczegóły to my realizujemy i wypracowujemy i tak też postaram się jak najszybciej, 

jak tylko Wojewoda przyjmie ta uchwałę, wydrukuje w Dzienniku Urzędowym, spotkamy się i będziemy 

rozmawiać o każdej świetlicy, można powiedzieć jestem gotowy rozmawiać indywidualnie, jak to mieszkańcy 

chcieliby żeby było dobrze, żeby po prostu te świetlice funkcjonowały, bo przecież po to żeśmy wydali i nasze 

środki i środki unijne, żeby one służyły mieszkańcom, ja nie chcę zamknąć, Szanowni Państwo tych świetlic, 

dziękuję 

 

Ad.9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania – nie było 

 

Ad.10. Wolne głosy i wnioski  

Przewodnicząca Rady Gminy, tak samo jak Pan Wójt też jestem zobowiązana przedstawić analizę 

oświadczeń majątkowych złożonych przez Radnych za rok 2015, zgodnie z art. 24f ustawy                            

o samorządzie gminnym między innymi Radni zobowiązani są do złożenia oświadczeń majątkowych, 

natomiast zgodnie z art. 24 cytowanej na wstępie ustawy osobie, której złożono oświadczenia 

majątkowe dokonują analizy danych zawartych w tych oświadczeniach i do dnia 30 października 

każdego roku przedstawiają Radzie Gminy informacje w tym zakresie, przedmiotowe oświadczenia 

złożyli wszyscy Radni w wyznaczonym terminie to jest do dnia 30 kwietnia wg stanu na dzień 31 

grudnia, poprzedniego roku, w dwóch egzemplarzach wraz kopią swojego zeznania o wysokości 

osiągniętego dochodu w roku podatkowym czy z PIT-u za rok poprzedni, z czego jeden egzemplarz 
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przesłano do Urzędu Skarbowego właściwego do miejsca zamieszkania czyli podaliśmy to do Środy 

Wielkopolskiej, drugi egzemplarz przechowywany jest przez 6 lat w biurze Rady, ponadto, 

oświadczenia majątkowe tych osób zostały opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej, 

informuję również, że zobowiązana jestem składać do Wojewody Wielkopolskiego swoje 

oświadczenie, złożyłam w terminie i Wojewoda pismem z dnia 30 września poinformował, że 

oświadczenie majątkowe wraz z kopia PIT-u złożyłam w terminie i nie stwierdził w nim 

nieprawidłowości, z analizy oświadczeń, przesłanych z Urzędu Skarbowego na piętnastu Radnych, 

trzech Radnych miało błędy formalne tzn. nie określili własności majątkowej  i nie określili na jakie 

cele pobrali kredyty, to są takie formalne błędy, ale na piętnastu tylko trzech, poprawiamy się, to tyle 

co do analizy oświadczeń majątkowych , tak jak rozmawialiśmy na wspólnej Komisji, że 6 listopada 

jest uroczysta sesja Rady Powiatu razem z poszczególnymi Radami Gmin, mamy opracować wspólnie 

Oświadczenie dotyczące nazwy Szpitala, bo to jest określone do uczczenia setnej rocznicy działalności 

szpitala w Środzie Wielkopolskiej, ja takie poprawione, przeanalizowane Oświadczenie Państwu 

przeczytam, jeżeli zaakceptujecie to dzisiaj otrzymacie, po sesji, zaproszenie na tą sesję uroczystą 

wraz z Oświadczeniem, które będziemy głosować w Środzie, pozwólcie Państwo, że odczytam: 

 

„OŚWIADCZENIE                               

RADY GMINY ZANIEMYŚL 

z dnia 6 listopada 2016 roku 

 

w sprawie uczczenia 100. Rocznicy działalności szpitala w Środzie Wielkopolskiej 

 

Na podstawie § 21 ust.2 pkt 3 i § 51 ust. 1 Uchwały Nr IV/35/2003 Rady Gminy Zaniemyśl 

z dnia 27 stycznia 2003 roku w sprawie Statutu Gminy Zaniemyśl. 

 

§ 1.Radni Rady Gminy Zaniemyśl wyrażają wdzięczność wszystkim tym, którzy przed 

stu laty podjęli wielkie wyzwanie jakim była budowa Szpitala w Środzie Wielkopolskiej. 

Szczególne słowa uznania kierowane są do Sióstr Miłosierdzia Zgromadzenia św. 

Wincentego a Paulo i średzkich księży, których ciężka praca przy wsparciu mieszkańców 

Ziemi Średzkiej zwieńczona została dziełem budowy nowej lecznicy. 

Uroczyste otwarcie Szpitala, który przyjął wówczas nazwę „Zakład Serca Jezusowego” 

miało miejsce  6 listopada 1916 roku. 

Radni Rady Gminy Zaniemyśl pomni tamtych wydarzeń i dla zachowania ich                       

w pamięci społeczeństwa Ziemi Średzkiej wyrażają wolę, aby lecznica przyjęła nazwę 

„Szpital Średzki Serca Jezusowego”. 

Szpital w Środzie Wielkopolskiej w swej stuletniej historii przeszedł wiele burzliwych 

wydarzeń. Mimo niebezpieczeństw i zagrożeń przetrwał najtrudniejsze chwile. 

Nie brakowało ich też w ostatnich latach i nie brakuje dzisiaj. Dzieląc się radością 

pięknego Jubileuszu 100. Rocznicy działalności  Szpitala Radni Rady Gminy Zaniemyśl 

pamiętają i wyrażają wdzięczność tym, których decyzje w nowej sytuacji społeczno-

politycznej po 1989 roku, mimo niesprzyjających i trudnych warunków, pozwoliły na 

kontynuowanie jego działalności i  wprowadzenie na drogę szpitalnictwa według 

standardów XXI wieku. 

Kontynuacja stuletniej tradycji to wielkie zadanie i odpowiedzialność, dlatego Radni 

Rady Gminy Zaniemyśl wyrażają też uznanie i szacunek dla obecnych władz Powiatu 

Średzkiego i  Zarządu Szpitala za podjęty trud kontynuacji niezwykle odpowiedzialnych 

wyzwań, dzięki realizacji których średzka lecznica w ostatnim czasie uległa wielkim 

przeobrażeniom, stając się Szpitalem na miarę potrzeb współczesnego pacjenta, służąc 

społeczności Powiatu Średzkiego. Każdego dnia władze Powiatu Średzkiego i  Zarządu 
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Szpitala podejmują nieustające wysiłki dla tworzenia coraz lepszych warunków do jego 

dalszej działalności.  

Niech ten piękny Jubileusz, który dzisiaj obchodzimy, pozostanie na trwale w pamięci  

mieszkańców Ziemi Średzkiej i będzie początkiem niezwykłych osiągnięć oraz 

spektakularnych sukcesów w rozwoju Szpitala, wdrażania i realizacji dobrych praktyk 

nakierowanych na potrzeby chorujących. 

  

§ 2. Oświadczenie wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 

 
jeżeli Państwo przyjmiecie w tym charakterze treść Oświadczenia to będziecie głosować na uroczystej 

sesji Rady Powiatu za przyjęciem tego Oświadczenia, czy są pytania, nie widzę, to z tego wynika, że 

Oświadczenie jest przyjęte przez Państwa Radnych, dziękuję bardzo, następna sprawa, do Rady 

Gminy wpłynęło dnia 19 października pismo od Wojewody Wielkopolskiego, przeczytam, przekazuje 

skargę mieszkanki Zwoli, Gmina Zaniemyśl, wysłaną do tutejszego Urzędu przez Wojewodę 

Mazowieckiego na działania Ośrodka Pomocy Społecznej w Zaniemyślu do rozpatrzenia zgodnie                   

z właściwością, przeglądając to, konkretnie chodzi o to, że OPS odmawia przyznania zasiłku celowego 

dla skarżącej się tutaj osoby, jest Pani Kierownik OPS-u  

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Annie Zimmer, Kierownikowi Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Zaniemyślu ja mogę Państwu przedstawić krótko informację, bez podawania 

nazwisk, jest to nowe środowisko, które przybyło do naszej Gminy, generalnie, powiem może tak, 

takim abecadłem według, którego działa Ośrodek Pomocy Społecznej jest ustawa o pomocy 

społecznej, przyznając wszystkie świadczenia trzymamy się litery prawa, w ustawie, w art. 6  pkt 14 

jest określone kto jest rodziną w myśl ustawy o pomocy społecznej, art. 2 mówi o przyznawaniu 

pomocy ale rodzinom i osobom, które nie są w stanie przezwyciężyć trudnej sytuacji wykorzystując 

swoje własne możliwości, uprawnienia, jest też art. 12, który mówi o tym, iż pracownik socjalny będąc 

w środowisku, widząc rażące dysproporcje, które występują między deklarowanymi dochodami a 

stanem materialnym i bytowym danej rodziny jest podstawą do odmowy świadczeń, jest to 

środowisko, które żyje, powiem tak, w dobrobycie, oświadcza o braku dochodu, co niestety za każdym 

razem, pracownik socjalny widzi tam nowe rzeczy, które przybywają w tym środowisku, na tej 

podstawie odmawiamy udzielania pomocy natomiast Pani wnosi wszelkie odwołania, gdzie się tylko 

da i skargi, też przyszło jeszcze jedno pismo z Ministerstwa, czytając tej Pani skargi mogę tylko 

Państwu powiedzieć, że tam jest dużo niedomówień, i dużo półprawd, nie jest to taka sytuacja jak ta 

Pani mówi, że z głodu umierają, a my jej odmawiamy, nie jest to tak,  

Przewodnicząca Rady Gminy, pracownik socjalny tam był, tak  

Pani Annie Zimmer, Kierownikowi Ośrodka Pomocy Społecznej w Zaniemyślu, tak był, chodził 

jakiś czas, jest tam wspólne gospodarstwo domowe, natomiast wszystkich czterech osób, jest to dom 

nowy, obok tam mieszka, wspólnie córka  z zięciem, dobrze sytuowani, obok mieszka druga córka                 

z zięciem, dobrze sytuowani, a Pani twierdzi, że umiera z głodu 

Przewodnicząca Rady Gminy bardzo bym prosiła żeby Ośrodek Pomocy Społecznej złożył pisemną 

informację  

Pani Annie Zimmer, Kierownikowi Ośrodka Pomocy Społecznej w Zaniemyślu, przygotuję opinię 

o środowisku 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Panu Dariuszowi Wernerowi, mam taką drobną 

sprawę, z racji zawodu, uczulony jestem na oznakowanie, widziałem oznakowanie, które istnieje                    

w Zaniemyślu, o utwardzeniu ulicy Średzkiej, bocznej, która w tym roku była utwardzana, tam jest 

znak, a Średzka ulica ma pierwszeństwo, to jest w rejonie skrzyżowania z drogą wojewódzką, wylotu 

ulicy powiatowej do tej drogi wojewódzkiej, drogi powiatowej ze Śniecisk, i tam z kolei przed tymi 
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skrzyżowaniami znajduje się również oznakowanie A7, ustąp pierwszeństwa, no wiadomo mieszkańcy 

wiedzą ale ktoś obcy nie musi się stosować do znaku, wynika z tego, że jadąc drogą powiatową do 

drogi wojewódzkiej musiałby ustąpić pierwszeństwa tej bocznej drodze ulicy Średzkiej, na której 

również  jest ustąp pierwszeństwa, dlatego prosiłbym o zwrócenie się do obwodu drogowego w Łęknie 

aby przestawił znak między skrzyżowanie z tą drogą boczną, średzką  a droga wojewódzką wtedy 

będzie wszystko czytelne, dziękuję 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Sołtys Mądre, Cecylii Nowak, mam takie 

pytanie do Pana Wójta, bo po ostatnio mieliśmy zebranie wiejskie w sprawie funduszy sołeckich                       

i mieszkańcy pytali, bo mamy świetlicę, w tej chwili, w stanie surowy, którą Gmina obiecała, że 

będzie wykończona, bo daliśmy kawał tej świetlicy na mieszkanie do osób, które tam zamieszkują, na 

pewno w Urzędzie wszyscy o tym wiedzą dobrze, minęło 1,5 roku stoi wszystko w stanie surowym, 

pytają mnie, czy, obiecane było, że do końca będzie zrobione, jak zgodziliśmy się, że udzielimy tam 

ileś tych metrów na to mieszkanie, przeznaczymy, dlatego mam pytanie kiedy to będzie czy w ogóle 

będzie, bo to było powiedziane będzie, będziecie mieli, dziękuję 

głos zabrał Wójt, odpowiem Pani Sołtys, tak podjęliście Państwo decyzję, że fundusz sołecki w całości ma być 

przeznaczony na remont tej świetlicy, ja przewiduję w projekcie budżetu, te wszystkie pieniądze, które są do 

dyspozycji funduszu sołeckiego i w przyszłym roku, fundusze sołeckie będą realizowane w przyszłym roku, 

2017,  

głos zabrała Sołtys Madre Pani Cecylia Nowak, ale o to mi nie chodzi, myśmy się zgodzili, że to będzie nam 

zabrane ale było powiedziane, że do końca roku macie wykończone, a to tylko było tak było powiedziane i jest 

niedokończone, i to jest bolące, gdzieś tam coś znajdziemy  i zrobimy, będziecie mieli, jest beton, są surowe 

mury i jest jak jest , tam było zebranie  

głos zabrał Wójt, w przyszłym roku świetlica w Mądrych będzie z funduszu sołeckiego, w takim zakresie jak 

to żeście Państwo wymyślili, zrobiona, znak, oczywiście przeanalizujemy, bo prawdopodobnie trzeba 

przestawić jeden znak, bo jedna ulica doszła w tej chwili, przepraszam utwardzona, jak jest utwardzona to tu 

jest znak, rzeczywiście nie zwróciłem uwagi, zarządca drogi powiatowej powinien przede wszystkim albo 

Zarząd Drogowy powinien zwrócić na to uwagę, myślę, że to niebawem, nie powinno z tym być problemu żeby 

przestawić ten znak, będziemy się starać żeby on był widoczny, bo jest to bardzo blisko skrzyżowania z drogą 

wojewódzką 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Panu Arturowi Kośmider, dzień dobry Państwu, na 

poprzedniej sesji informowałem i prosiłem również, nieobecną wtedy Panią Małgosię Fertała o to, aby 

publicznie przeprosiła mnie i odwołała słowa i niesprawiedliwe wypowiedzi, które były pod moim 

adresem związane z Klubem na Plażowej, ja te wszystkie informacje, Pani na pewno mogła sprawdzić, 

bo były na pewno w programie, i jeszcze raz proszę o publiczne przeproszenie mnie za te słowa, które 

były  

głos zabrała Pani Małgorzata Fertała, Wysoka Rado, Panie Kośmider, moje nazwisko Małgorzata Fertała, 

powiem tak, coś we wsi mówiono, ale „pierdołami” się nie zajmuję, generalnie, i dlatego powiem tak, nie wiem 

co mam zrobić i za co mam Pana przepraszać, nie mam zielonego pojęcia, myślę, że jeżeli takie miał Pan 

stanowisko tutaj na poprzedniej sesji to ja mogłam oczekiwać ze strony czy tutaj Wysokiej Rady, Pani 

Przewodniczącej jakiegoś pisma, które by mnie  zobowiązywało do przeproszenia, aczkolwiek nie wiem za co              

i dyskusji dalej prowadzić nie będę  tutaj na tej sesji ponieważ to nie jest forum do, ale proszę Pana grzeczność 

nakazuje, żeby nie przerywać, tak, i jeżeli proszę Pana, to nie jest tutaj forum żebym ja dyskutowała z Panem 

nie wiem o czym, ja na sesji zabieram, generalnie głos w istotnych sprawach Gminy, w sprawach i zjawiskach, 

które występują na terenie Gminy, natomiast nie zabieram głosu na temat osób, aczkolwiek może i pewne 

nazwiska pojawiają się na tej sesji i dlatego ani nie będę się Panu tłumaczyć ani nie będę za nic przepraszać, 

powiem, proszę Państwa jedno, dzisiaj już miałam głosu nie zabierać ale znowu wywołana po prostu muszę dać 

upust swojemu niezadowoleniu, i powiem tak, z dyskusji, której jestem świadkiem, z postaw, które są 

prezentowane na tej sesji ja już mogę powiedzieć dzisiaj jedno, że my nie tylko mamy na sesji  i w Gminie 

standardy białoruskie myśmy wzięli i zbudowali Gminę kolesiów, i to co się dzieje na tej sesji, w toku rozmów, 

podejmowanych podczas procedowania nad projektami uchwał no to po prostu w mojej ocenie wyraźnie widać, 
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ja się osobiście przyzwyczaiłam, proszę Państwa do tego, że w momencie kiedy zabieram głos to jest albo 

wypowiedź na zlecenie czyli po mojej wypowiedzi jest zlecenie kontrataku na mnie ale cieszę się, bo po moich 

wypowiedziach są też takie akcje np. sprzątania, szkoda, że takie pojedyncze, punktowe, nieutrwalone, ale są, to 

znaczy, proszę Państwa, jestem przekonana, że mogę zabierać głos na sesji, bo mój głos jest po prostu ważny                

i miałabym merytorycznych pytań dużo na dzisiejszą sesję związanych z zadaniami oświatowymi, takie jedno 

mi się nasunęło do głowy, więc może zapytam, jedno albo dwa, Pani Dyrektor, mówiła Pani o tych stypendiach, 

w ubiegłym roku kiedy Pani zabierała, wypłacała przez Gminę, chciałam zapytać czy to były tylko te stypendia 

w ramach programu rządowego czy jeszcze były stypendia takie dwa czy trzy tysiące, które Pani obiecywała 

rok temu, wypłacaliśmy? takie stypendia czy nie 

głos zabrała Pani Dyrektor Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Oświaty, Marta Tomys, 

chciałabym odpowiedzieć na to pytanie, nie ma możliwości żeby obecnie wypłacano takie stypendia, 

Szanowni Państwo, z uwagi na to, jest to zupełnie niezależne ode mnie mimo, że  z Panem Wójtem na 

ten temat rozmawiałam, chyba w lutym, nie ma takiej możliwości ponieważ stypendia te zakończyły 

się, możliwość starania się o te kwoty w roku 2014, był to projekt POHL, Kapitału ludzkiego 2007- 

2014, taka możliwość, również, pojawiła się teraz w obecnym okresie programowania, czyli do 20-

tego roku, natomiast analiza Gminy, przepraszam z Wójtem rozmawiałam i z Panią Dyrektor 

Gimnazjum, ponieważ byłyby to warunki, które odpowiadały tej młodzieży gimnazjalnej, natomiast                

z uwagi na to, że nie ma, nie wiem jak to powiedzieć, żeby nie dotykać jakiś szczególnych tematów,  

młodzież gimnazjalna, która ma wybitne wyniki w nauce w zakresie nauk ścisłych, które są wysoko              

w tym projekcie punktowane, to osoby na tyle zamożnych domów, że nie przysługuje im możliwość 

starania się o te stypendia, uprzedzę kolejne Pani pytanie, wiem już o co Pani zapyta, oczywiście 

moglibyśmy się starać o inne projekty i wykluczam tego, natomiast na ten moment ta praca, którą 

wykonujemy nie pozwala na to, żeby móc w jakikolwiek projekt się dodatkowo zaangażować ze 

strony Gminy, uprzedzę jeszcze kolejne pytanie, ja to monitoruję na bieżąco, bo tam gdzieś jest mój 

konik i monitoruję to na bieżąco, jeżeli będzie taka sytuacja a ja będę dysponować siłą, jak najbardziej 

ja w to wchodzę i mam nadzieję, że będą mogli z tego korzystać nie tylko uczniowie Gimnazjum ale 

również Szkoły Podstawowej, jeszcze dopowiem, w momencie kiedy analizowałam tę sytuację, gdzieś 

tam w lutym, ponieważ te stypendia to była rzecz, którą ja bym mogła, wykorzystać, bo po prostu to 

robiłam i zależało mi na tym bardzo, żeby móc w Gminie ten Program stypendialny wdrożyć, 

analizowałam to również pod kątem Szkoły, Gimnazjum w Pigłowicach no ale niestety nie 

nazbieralibyśmy tej młodzieży, brzydko mówiąc, kolokwialnie, co by ten Program móc dla nich 

zorganizować, mam nadzieję, że wyczerpałam  

głos zabrała Pani Małgorzata Fertała, Pani Dyrektor, dziękuję bardzo za odpowiedź, ja bym tych pytań miała 

więcej, a pro po  tak tego wystąpienia z przed 1,5 roku, chciałabym zapytać o szafy w Szkole i o tą tabelkę 

czytaną do góry nogami itd., ale po prostu przykro po roku mnie osobiście, po tym wystąpieniu, nie mam do 

Pani jakiegoś tam żalu jedno, gdyby Pani potrzebowała jakieś społecznej pomocy w projekcie itd., może Pani na 

mnie zawsze liczyć, dziękuję Pani Dyrektor, tylko dokończę Pani Przewodnicząca, moje merytoryczne pytania, 

na temat pewnych rzeczy powiem tak, żal bierze, że Gmina, właściwie władze Gminy zabijają wszelkie 

myślenie, wszelka odmienność i każde inne spojrzenie na sprawy, dzisiaj mogę powiedzieć tak i do Pana, 

kończąc moją wypowiedź, skieruję to do Pana, dyskutować z Panem nie będę, Pan robi to co Pan uważa  

natomiast jak najbardziej, proszę Państwa dziękuję, czasom, że nie ma stosów i nie można palić niepokornych 

na stosie, dziękuję bardzo 

głos zabrał Pan Artur Kośmider, mam Pani przypomnieć jeżeli nikt nie przekazał Pani Małgorzacie, 

to mam prawo  przypomnieć jakie słowa podeszły do mnie „nawet gdyby nie wiadomo jaki był 

charytatywnym, to jest o mnie, ja proszę Państwa, gdzieś tam prasa donosiła i można było poczytać 

itd., że najmilsi, powiedzmy sobie, tacy, którzy potrafili przekręcać grube pieniądze i prowadzić 

nieuczciwą grę z drugiej strony byli również sponsorami, ale ten sponsoring to nie bierze i nie 

usprawiedliwia tego żeby nieuczciwie zachowywali się na rynku takim powiedzmy sobie tworzenia 

usług handlowych” dalej „możemy domniemywać, że również znajdują się tam dzieci i młodzież pod 
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wpływem alkoholu” dalej „my nie mówimy o głośnej muzyce tylko my mówimy o utworzeniu lokalu do 

którego przyjeżdżają bliżej nie zidentyfikowani mieszkańcy powiatu średzkiego, koło Pani siedzi bliżej 

niezidentyfikowany mieszkaniec, w sposób nie kontrolowany używają alkoholu i być może czegoś tam 

jeszcze” proszę Państwa, dalej „pomieszanie z poplątaniem, takich lokali gastronomicznych 

renomowanych tutaj na terenie naszej Gminy jak chociażby, profesjonalnych lokali gastronomicznych, 

jak chociażby Restauracja „BELFER” czy „FANTAZJA” z barem Pana Kośmidra” to jest wszystko 

personalnie, proszę Panią, niech Pani mi nie mówi, że nie, ja tylko jeszcze jedno przeczytam, bo 

rozumiem, że Pani nie zamierza mnie tutaj publicznie przeprosić to powiem, ze kodeks karny art. 212 

§ 1 jasno określa, że kto pomawia inną osobę, grupę osób, instytucję, osobę prawną lub jednostkę 

organizacyjną niemającą osobowości prawnej o takie postępowanie lub właściwości, które mogą 

poniżyć ją w opinii publicznej lub narazić na utratę zaufania potrzebnego dla danego stanowiska, 

zawodu lub rodzaju działalności, podlega grzywnie albo karze ograniczenia wolności do jednego roku, 

ja przypomnę, że nie tylko jestem właścicielem Klubu-Centrum Turystyczno-Rekreacyjnego ale 

również jestem Przewodniczącym Rady Fundacji jestem również pracownikiem Instytutu Logistyki                   

w Poznaniu, który nadzorowany jest przez Ministerstwo Rozwoju i Pani w tym momencie pomawiając 

mnie w ten sposób, Pani mnie zniesławiła i jeżeli nie będzie przeprosin, ja tylko informuję, że skieruję 

sprawę do Sądu 

Przewodnicząca Rady Gminy, chyba skończyliśmy już, wyjaśniona sprawa z jednej i z drugiej 

strony, sesja nie jest po to, żeby tutaj  

głos zabrała Pani Małgorzata Fertała, bez komentarza, a pro po tej wypowiedzi z nadzieją, że 

oprócz tego artykułu kodeksu karnego znane są również inne, dziękuję  

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Wójtowi, Szanowni Państwo, pozwólcie, że na chwilę, 

w Informacjach o tym temacie nie wspominałem, myślę, że w wolnych głosach i wnioskach 

powinienem się ustosunkować, do tego co się wydarzyło w okresie międzysesyjnym, oczywiście to nie 

bezpośrednio na sesji, czy pracy Urzędu, nie jako, gdziekolwiek, w jakim kraju urzędującego, przed 

chwilą to było tutaj powiedziane, na tej sesji, ale chciałbym parę słów powiedzieć na temat artykułu              

w jednej gazecie, tutaj ukazującej się naszej, lokalnej, i zawartych tam stwierdzeniach, chcę tutaj 

Państwu powiedzieć wyraźnie, że na Hali, którą oddaliśmy, dwudziestego ósmego, dach się nie wali, 

sufit się nie zawalił, jak to było stwierdzenie, niezależnie od naszych wyjaśnień, do tej gazety, 

napisano tak jak napisano, nie chcę się do tego ustosunkowywać, chcę państwa zapewnić, że Hala 

funkcjonuje, oczywiście kolejne stwierdzenie, już można powiedzieć takie imienne, w dniu hucznego 

otwarcia, kto poniesie odpowiedzialność za wynikłe usterki, jak odebrano, odpowiadam, obiekt został 

należycie odebrany, odbiór trwał prawie dwa tygodnie, nie wszystko jest w stanie, przy takim 

obiekcie, dokładnie odebrać, kto poniesie odpowiedzialność, chcę państwu tu wyraźnie powiedzieć – 

Wykonawca, który udzielił zgodnie z przepisami trzy letniej gwarancji i wszelkie usterki na bieżąco 

zostają naprawiane, jeżeli chodzi o łącznik, który w dniu otwarcia był nieczynny, dla młodzieży 

szkolnej, tak jak odpisaliśmy, oczywiście to poddano pod wątpliwość, tylko i wyłącznie ze względu 

organizacyjnych nie był w dniu otwarcia czynny i dzieci nie mogły przechodzić z jednego budynku 

szkolnego do drugiego budynku, chcę też Państwa poinformować, że Hala funkcjonuje, zajęcia W-F 

od 3 października odbywają się regularnie, wszystkie zajęcia W-F szkoły Podstawowej i Gimnazjum 

w Zaniemyślu i też w październiku rozpoczęło się wynajmowanie Hali, w godzinach popołudniowych, 

oczywiście ta ilość chcących wynająć, wzrasta, w październiku było już kilkanaście, dokładnie nie 

jestem w stanie dzisiaj powiedzieć, popołudniami, godzin wynajęcia, z informacji, które otrzymałem 

od Kierownika Hali od 3 listopada, od 16:00 do 22:00 grupy są, które będą wynajmować, już się 

zapisują, chcę też Państwa poinformować, że jedna Firma, bo za chwilę prasa będzie się pytała, złożyła 

ofertę, a nie siedem, na wynajęcie części usługowej, jedna Firma Panie Redaktorze, złożyła swoją 

ofertę na wynajęcie części usługowej, co jeszcze, dogadujemy szczegóły, myślę, że mamy 99% 
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dopracowane szczegóły umowy, informuję Państwa, że przez dwa miesiące, jak podpiszemy umowę, 

będzie hala przygotowana, część usługowa przez tą Firmę i rozpocznie swoją działalność od początku 

stycznia, Firma te pomieszczenia chce należycie przygotować, lustra pomontować, poręcze, urządzić 

siłownię, urządzenia trzeba zakupić, niektóre urządzenia są kupowane na zamówienia, to musi trochę 

potrwać, i mam nadzieję, że ta hala będzie w dalszym ciągu funkcjonowała, a usterki, które następują 

myślę, że jak przy każdym obiekcie, pewne drobiazgi się niestety ujawniają i przez Wykonawcę są na 

bieżąco naprawiane, to tyle, myślę, że to był mój obowiązek żeby Państwa poinformować, dziękuję  

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Panu Redaktorowi,  dziękuję bardzo, moja godność 

Mateusz Hedzielski, Głos Powiatu Średzkiego, ja bardzo proszę, Pan Wójt, oczywiście bardzo 

dziękuję, że czyta artykuły zamieszczane w mojej gazecie, aczkolwiek bardzo proszę aby Pan Wójt 

odpowiedział czy to w formie listownej  czy w formie e-mailowe w którym konkretnie wydaniu była 

informacja, że jest to siedem Firm a nie jedna, dziękuję 

 

Ad. 11. Zamknięcie sesji 

Przewodnicząca Rady Gminy w  związku z wyczerpaniem przewidzianego na dzisiejszy, porządku 

obrad, zamykam XXV sesję Rady Gminy Zaniemyśl, dziękuję za przybycie. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Alina Frąckowiak 

 

 

sporządziła : B. Madajczak  


